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Opinió

Opinió

Noms propis

Convocar una roda de premsa per
difondre les mateixes declaracions
que s’havien exposat un dia abans
no té gaire sentit, sobretot tenint en
compte la importància del tema,
com és el Batxillerat Professional.

Consellera de CR
Roser Bastida

Deixant de banda la decisió que
prengui sobre la seva continuïtat, la
seva ha estat una carrera brillant en
l’àmbit de l’esquí de muntanya, i
sense cap mena de dubte és una de
les esportistes més destacades.

Esquiadora de muntanya
Sophie Dusautoir

El jugador andorrà va ser el millor
valorat, amb 33 punts, en el partit
que dissabte va enfrontar el River
amb l’Illescas al camp del conjunt
manxec, en un matx que va guanyar
l’equip andorrà.

Jugador de bàsquet
Andreu Matalí

Les fotos dels lectors
Pot enviar com a carta al director fotografies de qualsevol situació que
el sorprengui o de qualsevol deficiència que descobreixi als carrers de
la seva parròquia o de qualsevol altra parròquia o ciutat que visiti.
Enviï-les a l’adreça electrònica redaccio@andorra.elperiodico.com i les
publicarem a la secció dels lectors. Preguem als lectors que amb la
fotografia especifiquin el lloc exacte i la data en què van captar la
imatge, així com una breu descripció dels fets.

oberta
La finestra

NOE

FERRAN
COSTA

Campanyes polèmiques

Editorial L’opinió del diari només s’expressa als editorials.
Els articulistes hi exposen posicions personals

La polèmica entorn
de l’accés a l’UdA

LA PRIORITAT ARA ÉS
FER UNA CORRECCIÓ I
VALIDAR UN PROCÉS
CORRECTE

El que és important
d’una campanya és la
seva repercussió i, per
tant, que se’n parliL a darrera campanya contrac-

tada pel Govern per publici-
tar el nostre país més enllà

de les nostres fronteres ha aixecat
molta polseguera a causa de la simi-

litud exagerada amb una altra cam-
panya prèvia de la mateixa agència.
Comentant-ho amb un publicista, i
discutint la dificultat que avui en
dia suposa esdevenir completament
original i trencador, va concloure
que, polèmica inclosa, el que és im-
portant d’una campanya és la seva
repercussió i, per tant, que se’n par-
li, malgrat que sigui per causes alie-
nes al missatge en si, que és el que
compta.

No és el cas que ens aplica, ja que
la campanya en qüestió s’adreçava
al públic estranger i la polèmica
aquest cop es circumscriu al nostre
àmbit nacional. Així doncs, se
n’haurà parlat i molt, però entre un
públic que no era l’objectiu de la
promoció.

Una altra campanya, aquesta ve-
gada per difondre les bondats de les

escoles bilingües castellà-anglès de
la Comunitat de Madrid, està do-
nant molt a parlar en aquella comu-
nitat. El lema de la campanya que
aquests dies infesta qualsevol racó
de la capital espanyola és Yes, we
want. L’eslògan aprofita la lleugera
semblança fonètica que evoca el le-
ma estrella del president nord-ame-
ricà Barack Obama en la seva carre-
ra per la consecució de la Casa Blan-
ca, el ja famós Yes, we can. No fa falta
haver estudiat gaire anglès per tal

d’adonar-se que la frase presidencial
és perfectament vàlida com a respos-
ta curta, perquè conté un verb mo-
dal. No és el cas, però, de l’error fla-
grant que incorre el Yes, we want
d’Esperanza Aguirre en la seva cam-
panya. La frase és gramaticalment
incorrecte.

Així les coses, no sembla, doncs,
gaire apropiat, que un eslògan escrit
malament en anglès serveixi per tal
d’explicar les bondats d’un sistema
d’escolarització bilingüe que comp-
ta amb aquesta llengua. Els diaris de
la capital en van plens aquests dies, i
si el que volien és que la campanya
tingués repercussió, ho han aconse-
guit plenament. És trist, però, pen-
sar que el reconeixement arriba, i de
rebot,¡per la feina mal feta! H
redaccio@andorra.elperiodico.com

L
a situació del Batxillerat
Professional i l’accés a
una titulació superior
s’està convertint en un
afer polititzat. Ahir la

consellera reformista i exministra
d’Educació, Roser Bastida, va
comparèixer (acompanyada de
Ladislau Baró) davant dels mit-
jans de comunicació per explicar
el seu parer sobre la situació dels
alumnes de Formació Professio-
nal, que divendres es van manifes-
tar per mostrar el seu enuig da-
vant del que consideraven uns
canvis que els perjudiquen.

Tanmateix, és obligatori plas-
mar en aquesta secció que la pro-
testa estudiantil va ser desconvo-
cada dijous a la tarda, massa tard
perquè el missatge arribés a la res-
ta d’alumnes, que van acudir a la
manifestació. Sense entrar en les
picabaralles polítiques, és neces-
sari constatar la situació d’al.lega-
litat de l’accés a la universitat dels
estudiants de Formació Professio-
nal, una situació que no afavoreix

els mateixos estudiants, ja que
cap universitat estrangera adme-
trà en l’actualitat un alumne que
hagi impartit el Batxillerat Profes-
sional. Ara per ara, la Llei d’orde-
nació de l’ensenyament superior
no contempla l’accés directe des
de la Formació Professional cap a
la universitat, encara que a la
pràctica s’està fent la inscripció a
la Universitat d’Andorra .

I és que el Batxillerat Professio-
nal (curs d’especialització final)
està fent de pont cap a la universi-
tat, malgrat que no hi ha cap re-
gulació que doni cobertura legal
a aquesta incorporació cap a
l’UdA. D’aquí s’ha d’entendre la
irritació dels estudiants, que
veuen com les regles de joc no

són vàlides i que cal adoptar-ne de
noves. I això gairebé a final de
curs, tot i que no són molts els
alumnes de FP que opten a cursar
estudis superiors.

L’escenari, doncs, és preocu-
pant. El Govern del PS, és cert, ha
tingut un any per tal de poder re-
parar aquest buit, menys temps
que l’anterior titular d’Educació,
que va ser la que va posar la base
legislativa sense preveure l’apro-
vació quasi immediata d’un de-
cret posterior que validés la prova
ara inexistent que permeti quali-
ficar els coneixements dels aspi-
rants a la universitat.

En aquests moments, amb la
llei a la mà, només poden accedir
a la universitat els alumnes amb
títol de Batxillerat acadèmic que
han superat la prova correspo-
nent, així com les persones en
possessió d’un DPA (Diploma Pro-
fessional Avançat). La prioritat en
aquests moments dels responsa-
bles d’Educació és trobar una so-
lució definitiva que perjudiqui el
menys possible els alumnes de FP,
que són els menys culpables en
tota aquesta polèmica, i que deixi
enllestida de forma clara l’accés a
la Universitat d’Andorra i, com
no, a altres universitats estrange-
res, amb una oferta d’estudis
molt més àmplia.

per una part, i els ciutadans respon-
sables, per un altra. La gran partici-
pació en les votacions i la important
assistència a la gala dels premis de-
mostra que no estem sols. Per a no-
saltres és un orgull, però sobretot
una gran responsabilitat.

set de paraula lliure. Ho continua-
rem fent i ara amb els mitjans que
abans, però la mateixa voluntat. Per-
què estem convençuts de la nostra
feina i no en desertarem. H
Periodista.

jarosell@andorra.elperiodico.com


